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Afgelopen zondag was in deze kerk de vormselviering. De bisschop, mgr 
Woorts, gaf 22 kinderen uit onze parochie het vormsel in een feestelijke 
viering. En omdat mijn dochter één van de vormelingen was, mocht ik ook 
aanwezig zijn bij het voorbereidende gesprek met de Bisschop. Hij was naar 
Bilthoven gekomen en zat hier in de kerk in een kring met vormelingen. En hij 
legde uit wat hij ging doen: met Chrisma, een mengsel van olie en balsem, dat 
gewijd is, zou hij iedere vormeling een kruisje op het hoofd zetten en zo het 
sacrament van het heilig vormsel toedienen.  
En vandaag gaat het weer over sacrament. Het is zelfs het Hoogfeest van het 
heilig sacrament. Weet U nog welke sacramenten er zijn? 
Er zijn er 7:  
Doop, vormsel, huwelijk, ziekenzalving, biecht, eucharistie en priesterwijding. 
 
Afgelopen donderdag was het Sacramentsdag. En dit is zo’n belangrijk feest dat 
het in sommige landen zelfs een vrije dag is, bv in Duitsland. 
Daar heet het feest Fronleichnam of Corpus Christi. En het feest van 
Sacramentsdag is gekoppeld is aan het Paasfeest. Het wordt dus niet op een 
vaste dag in het jaar gevierd. Het is steeds op donderdag, 10 dagen na 
Pinksteren.   
 
Omdat in Nederland deze donderdag geen vrije dag is, wordt dit feest 
verplaatst naar de zondag erop. Wij vieren het nu vandaag: het hoogfeest van 
het heilig sacrament. Zo belangrijk beschouwt de kerkelijk traditie dit gedenken 
van het Sacrament en daarmee wordt bedoeld de Eucharistie, Brood en Beker, 
Aanwezigheid van de Heer onder deze gedaanten.  

Op Sacramentsdag trok vroeger een processie, met een monstrans, door het 
dorp, door de velden, in een rondje om de kerk of, binnen, door de kerk: Volk 
Gods onderweg. Misschien heeft u het nog meegemaakt. 

Wat moeten we vandaag er mee? Die woorden ‘Dit is mijn lichaam’ en ‘Dit is 
mijn bloed’ (van het Verbond) duiden op een mysterie, dat we niet echt 
doorgronden. We hoorden de woorden in de tweede lezing. Kernwoorden van 
het christendom. Zoveel weten we wel, maar de betekenis ontgaat ons. 
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Waarom is dit zo belangrijk? Is het belangrijk omdat Jezus ons dit heeft 
voorgedaan op de vooravond van zijn dood (Witte donderdag)? Of omdat Hij 
gevraagd heeft dit te doen ter zijn gedachtenis? Ik hoor al mensen zeggen: ‘Hij 
kan zo veel vragen. Het is zo lang geleden en dat verplicht ons nog niet 
vandaag!’ 

De heilige Eucharistie, en het daardoor kunnen en mogen ontvangen van het 
heilig Brood, is het hart  van ons christen zijn. Dat is het beleven en gedenken 
van Jezus zoals Hij zichzelf aan ons gegeven heeft. Hem gedenken is, dat we 
niet alleen voor onszelf leven. Dat we leven met aandacht voor onze 
medemens, vanuit aandacht en tijd voor God. 

Laten we doen wat God, wat Jezus van ons verlangt. “Geef jullie hun maar te 
eten”, zegt Jezus in het evangelie en hij zegt het ook tegen ons.  

Geef jullie hun maar te eten, met andere woorden: Breek en deel je leven met 
de ander, sluit niemand buiten, net zoals Jezus ons heeft voorgeleefd. En 
bedenk, Hij, Jezus, zal je helpen. Je hoeft het niet alleen te doen. 

Er zal overvloedig genoeg zijn om Gods Rijk op aarde waar te maken.  

Amen. 

 
Frans-Willem van de Sande 

OLV Bilthoven 


